

## PERMOHONAN SGA ONLINE

Sebagai sebahagian daripada objektif Kerajaan untuk menyediakan sistem penyampaian yang cekap, Jabatan Pembangunan Perindustrian & Penyelidikan Sabah (DIDR) menyediakan kemudahan:

Permohonan Dalam Talian (online) bagi aplikasi Kelulusan Kerajaan Negeri (SGA) untuk projek-projek pembuatan di Sabah.

Kemudahan ini akan membolehkan pelabur asing dan tempatan yang berpotensi untuk memohon SGA:

- pada bila-bila masa; dan
- di mana sahaja mereka berada.



## PERMOHONAN SGA ONLINE

Sabah:  
*Destinasi Pelaburan Sehenti Anda*  
*(Your One Stop Investment Destination)*

Jabatan Pembangunan  
Perindustrian & Penyelidikan  
*(Department of Industrial  
Development & Research)*  
Tingkat 7 & 8, Blok C  
Wisma Tun Fuad Stephens  
88300 Kota Kinabalu, Sabah  
Tel: +6088-214866  
Fax: +6088-257814

URL: <http://www.didr.sabah.gov.my>  
E-mel: [didr@sabah.gov.my](mailto:didr@sabah.gov.my)

<http://www.facebook.com/pages/Jabatan-Pembangunan-Perindustrian-dan-Penyelidikan-DIDR/453092478036363>



<https://twitter.com/didrsabah>

### HOW TO APPLY

Visit <http://www.SGA.Sabah.gov.my>

State Government Approval (SGA)  
Application On-line

2. Register as New Applicant. Set your own Login ID (please remember) and password (please remember) and fill Application Form.

3. You may email us your feedback by click here.

Sign In (New Applicant)  
Login ID  
Password (Show/Hide Password)  
Login

Logout DIDR  
Logout your Feedback

Jabatan Pembangunan Perindustrian & Penyelidikan Sabah  
Wisma Tun Fuad Stephens  
88300 Kota Kinabalu, SABAH

PERMOHONAN PELABURAN ASING DAN TEMPATAN DALAM TALIANYA (REGISTERED INVESTMENT APPROVAL) FOR FOREIGN INVESTMENT IN RESPECT OF MANUFACTURING PROJECTS

Link di atas ialah permohonan permohonan yang mempunyai Modal Yang Terkumpul atau Nilai Saham Yang Diperdagang di bawah RM2,500,000 dan jumlah kuasa tenaga di bawah 75 orang (It is for completed by Applicants with Paid-up Capital or Shareholders Fund of less than RM2,500,000 and with a total employment of less than 75 people)

\*Kegiatan "perkhidmatan" seperti disenaraikan di dalam Akta Pengurusan Perindustrian 1975 adalah kegiatan membuat, meminda, memysul, menghasil, menghidupkan dan juga daktarkan sebagai kegiatan memproseskan atau menyesuaikan sebarang benda atau bahan atau perkuasaannya. Kegiatan ini termasuk juga perancangan binaan binaan atau alat-alat dan pembaikan kapal laut tetapi tidak termasuk sebarang kegiatan yang berkaitan dengan perkhidmatan berkaitan dengan pemindahan runcit dan borong.

\*The word "services" as defined in the Industrial Control Act 1975 in the making, altering, converting or otherwise treating or adapting any article or substance with a view to its use, sale, transport, delivery or disposal and includes the assembly of parts and ships requiring but shall not include any activity normally associated with retail or wholesale trade).

Sila ambil perhatian bahawa temuduga akan diadakan jika perlu. (Please note that an interview will be conducted if necessary)

### Maklumat lanjut:

Tel: +6088- 217742 (Benedick Bisoni)  
E-mel: [Benedick.Bisoni@sabah.gov.my](mailto:Benedick.Bisoni@sabah.gov.my)  
Tel: +6088-240732 (Juinah Lipat)  
E-mel: [Juinah.Lipat@sabah.gov.my](mailto:Juinah.Lipat@sabah.gov.my)

## Permohonan SGA Online untuk siapa?

SGA Application Online dicipta khas untuk **pelabur/syarikat perkilangan** dengan:

- **Aktiviti pembuatan terletak di Sabah;**
- **Modal Yang Terkumpul atau Nilai Saham Yang Dipegang di bawah RM2.5 juta dan jumlah pekerja di bawah 75 orang.**

Semua status permohonan dan pemberitahuan kelulusan atau sebaliknya, adalah dilakukan secara dalam talian (online), kecuali surat kelulusan rasmi yang akan dihantar melalui pos.

Dengan SGA Application Online ini, ia akan menjadi **mudah bagi pelabur untuk mengesan kemajuan permohonan mereka** dan mewujudkan komunikasi perniagaan melalui e-mel dari kedua-dua pihak.



## Apakah SGA?

SGA (Kelulusan Kerajaan Negeri) merujuk kepada kelulusan yang dikeluarkan oleh DIDR kepada syarikat-syarikat perkilangan yang dikecualikan daripada Lesen Pengilang Persekutuan (FML), termasuk kilang Minyak Kelapa Sawit Mentah (CPO) dan perusahaan pembuatan kecil di Sabah.

Tujuan utama **SGA** adalah sebagai kelulusan awal yang dikeluarkan oleh Kerajaan Negeri bagi pelaksanaan teratur dan lancar projek perkilangan yang diluluskan.

**SGA bukan lesen operasi tetapi kelulusan dengan syarat yang ditetapkan yang perlu dipenuhi sebelum operasi.**

FML (Lesen Pengilang Persekutuan) dikehendaki oleh undang-undang (Akta Penyelarasan Perindustrian (ICA)) yang akan diperolehi oleh mana-mana syarikat perkilangan dengan modal terkumpul atau nilai saham yang dipegang RM2.5 juta dan ke atas dan jumlah pekerja 75 orang atau lebih sepenuh masa dari Kementerian Perdagangan Antarabangsa & Industri (MITI). Permohonan FML hendaklah dikemukakan melalui Lembaga Pembangunan Pelaburan Malaysia (MIDA).

## PERMOHONAN SGA ONLINE

Pemohon SGA dikehendaki untuk memohon melalui perkhidmatan dalam talian iaitu boleh diisi dari laman web DIDR: <http://www.didr.sabah.gov.my> atau di:

<http://www.sga.sabah.gov.my>

**Pemohon dikehendaki untuk menyertakan salinan geran tanah, lokasi cadangan tapak kilang dan peta lokasi.** Untuk mempercepatkan pemprosesan, pemohon boleh mengemukakan laporan kemungkinan, sampel produk, surat tiada bantahan dari Pihak Berkuasa Tempatan yang berkenaan dan komen daripada Jabatan Alam Sekitar serta jabatan-jabatan kerajaan lain yang berkaitan.

Borang permohonan lengkap dengan lampiran/dokumen yang diperlukan akan dibentangkan dalam Mesyuarat Jawatankuasa Penyelarasan Perindustrian (ICC) yang diadakan sebulan sekali.

**SGA akan dikeluarkan oleh DIDR atas syor ICC dan disahkan oleh Setiausaha Tetap, Kementerian Perdagangan & Perindustrian.**

Jika perlu, pemohon akan dipanggil untuk temuduga; dan permohonan tidak disokong oleh ICC akan dikeluarkan dengan surat maklumbalas oleh DIDR.